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Protokół nr 10/2014 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

 w dniu 23 kwietnia 2014 r. 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Grzegorz Dembek. W posiedzeniu 

uczestniczyli wszyscy członkowie komisji (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu), Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska, Starosta Nowomiejski Ewa Dembek oraz 

Wicestarosta Nowomiejski Marcin Buliński. 

Protokół nr 9/2013 z dnia 27 listopada 2013 r. przyjęto bez uwag. 

Przewodniczący poinformował, że przedmiotem posiedzenia jest omówienie i zaopiniowanie 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2013  r.   

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie jest bardzo obszerne, każdy mógł się z nim 

szczegółowo zapoznać. Poprosił p. Skarbnik o zabranie głosu. 

P. Skarbnik poinformowała, że wszyscy radni otrzymali niezbędne materiały /radni otrzymali 

sprawozdanie roczne z wykonania budżetu powiatu za 2013 r. przyjęte uchwałą Zarządu 

Powiatu nr 150/746/2014 w wersji papierowej w dniu 27 marca 2014 r. 17 kwietnia 2014 r. 

radni otrzymali na tablety sprawozdanie finansowe za rok 2013 przyjęte Uchwałą Zarządu 

Powiatu Nr 152/763/2014. Ponadto, Członkowie Komisji Rewizyjnej 17 kwietnia 2014 r. 

otrzymali na tablety projekt wniosku Komisji dotyczący absolutorium/ 

P. Skarbnik poinformowała, że do 15 czerwca Komisja Rewizyjna musi rozpatrzyć 

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu oraz zapoznać się z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu oraz informacją o stanie mienia powiatu i 

przedstawić organowi stanowiącemu wniosek w sprawie udzielenia absolutorium zarządowi 

powiatu. Do 30 czerwca Rada Powiatu winna rozpatrzyć sprawozdanie i podjąć uchwałę o 

udzieleniu absolutorium. Sprawozdania budżetowe (Rb) wykonują wszystkie jednostki 

budżetowe. Są to sprawozdania o dochodach, wydatkach, należnościach, zobowiązaniach, 

wyniku finansowym. Należy także wykonać bilans budżetu. Sprawozdanie finansowe 

sporządzają wszystkie jednostki budżetowe. Składa się ono z bilansu, rachunku zysków i strat 

oraz zmian w funduszu jednostki. Budżet jest wykonany na poziomie 88%. Jest wykonany 

dobrze, oszczędnie. RIO pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie budżetowe. Stan rachunku 

budżetu wyniósł  na dzień 31 grudnia 2013 r. - 1 874 972,08 zł, natomiast wolne środki 

wyniosły 1 072 436,92 zł. Różnica to zobowiązania, które przechodzą na następny rok. Wolne 

środki budżetowe nie zostały jeszcze rozdysponowane. W ubiegłym roku zaciągano kredyt w 

rachunku bieżącym. W tym roku ten kredyt również jest dostępny, ale na razie nie było 
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potrzeby jego uruchamiania. Kredyt ten działa jak ROR. Zakładane są depozyty (na dochody 

własne, subwencje). Dotacje są od razu przekazywane do jednostek. Kwota długu na dzień 31 

grudnia wyniosła - 14 196 tys. zł. (w zaokrągleniu do tysięcy zł.) Do tego dochodzą 2 700 tys. 

zł. obligacji. Obligacje nie są jeszcze do wykupu, na razie płacone są odsetki. Były również 

należności do budżetu. W ubiegłym roku dotowano jedną szkołę niepubliczną, w tym roku są 

dwie takie szkoły. W sprawozdaniu jest na ten temat szczegółowa informacja. Na koniec roku 

były depozyty przekazane przez Dom Pomocy Społecznej (wpłaty od pensjonariuszy) i Dom 

Dziecka (środki z darowizny). Środki były przekazane na początku 2014 r. Wynik budżetu 

jest deficytowy i wynosi – 325 817,87 zł. Wynik finansowy też jest ujemny. Sprawozdania 

przedłożyły spółki: Medical Sp z o. o. i Szpital Powiatowy spółka z o. o. Po zatwierdzeniu 

sprawozdań konieczne jest sporządzenie jednego dużego budżetu skonsolidowanego. P. 

Skarbnik powiedziała, że bolączką powiatu jest brak dochodów ze sprzedaży mienia. 

Ogłoszono kolejne przetargi na sprzedaż budynków po szkołach. Udało się sprzedać grunt 

pod parkingiem. Na razie środki nie wpłynęły, trwają przygotowania do aktu notarialnego.  

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał kto dokonał zakupu. 

Wicestarosta odpowiedział, że osoba prywatna. Z gruntem były tylko problemy, a korzyści 

nie było. 

Skarbnik dodała, że grunt wyceniono na 203 600 zł., a sprzedano za 183 820 zł. 

Wicestarosta poinformował, że sprzedany grunt obejmował parking, drogę oraz garaże - w 

sumie była to działka wielkości 11 arów. 

Starosta dodała, że był problem z mieszkańcami. Chodziło o służebność drogi. 

Wicestarosta poinformował, że przez dwa lata nie udało się porozumieć z mieszkańcami. 

Złożono wniosek do sądu. Odbyła się wizja lokalna, ale na razie nie ma daty kolejnej 

rozprawy. Oczywiście wszystkie te sprawy leżą już w gestii nowego właściciela. 

Radny Jan Czapliński zapytał czy kupujący wyraził na to zgodę.  

Wicestarosta odpowiedział, że kupujący miał pełną wiedzę na ten temat, że przed sądem 

toczy się postępowanie w tej sprawie. 

Radny Andrzejewski zapytał jaka jest w tej chwili wysokość zadłużenia i jaka jest 

dopuszczalna wysokość zadłużenia. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że zadłużenie wynosi ok. 47%. Obecnie nie ma ustalonego 

dopuszczalnego wskaźnika zadłużenia. Wskaźnik jest obliczany indywidualnie. Pod uwagę 

bierze się wyniki z trzech lat poprzedzających dany rok budżetowy. 
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Wicestarosta powiedział, że najgorsze jest to, że zmianę dotyczącą wskaźnika, o którym 

mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych wprowadzono bez okresu 

dostosowawczego. Samorządy nie mogły się do tej zmiany przepisów przygotować.  

P. Skarbnik dodała, że według starych przepisów wskaźnik wynosił 60%. Dodała, że powiat 

ma niski poziom dochodów. 

Wicestarosta powiedział, że budżet tegoroczny rośnie, przekroczył 40 mln zł., więc wskaźnik 

na pewno się poprawi. 

P. Skarbnik powiedziała, że największe znaczenie dla budżetu ma różnica między dochodami 

bieżącymi i wydatkami bieżącymi. Czyli konieczne jest tzw. zaciskanie pasa. I to widać w 

budżecie powiatu. Zgodnie z założeniami Zarządu Powiatu nie ma podwyżek, ograniczane są 

wydatki rzeczowe itd.  Muszą zostawać środki na obsługę zadłużenia.  

Przewodniczący zapytał czy jest jakieś zainteresowanie kupnem mienia. 

Starosta odpowiedziała, że jest jedna osoba, która wpłaca wadium w przetargu na budynek 

przy ul. Grunwaldzkiej w Nowym Mieście, ale potem do przetargu nie przystępuje. 

Podejmowano również rozmowy z Burmistrzem Miasta, który szuka chętnego na kupno 

terenu za WTZ-ami. Gdyby mu się udało, do budynku po szkole mógłby przenieść WTZ-y. 

Nie wiadomo jednak czy zrealizuje te plany. 

Wicestarosta dodał, że on też prowadzi rozmowy z jedną zainteresowaną osobą, która planuje 

przystąpić do aktualnego przetargu.  

Radny Czapliński zapytał czy wadium jest zwracane od razu i czy jest zwracane z odsetkami. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że jest spłacane samo wadium. 

Radny Czapliński stwierdził, że jest obowiązek zwrotu wadium z odsetkami. Zapytał czy jest 

ktoś zainteresowany budynkiem po szkole w Czachówkach. 

Wicestarosta odpowiedział, że tu nie ma niestety zainteresowania. 

Starosta wyszła z sali obrad. 

P. Skarbnik powiedziała, że zrobiła analizę ilości etatów w poszczególnych jednostkach, 

wynagrodzeń z pochodnymi. Analizowała koszty utrzymania uczniów w szkołach. 

Wyliczenia dotyczące szkół są oczywiście obarczone błędem, ponieważ szkoły były 

przekształcane, przenoszone, nie prowadzono naboru do ZSR itd. P. Skarbnik przedstawiła 

ogólne wyniki analizy.  

Radny Andrzejewski zapytał czy ZSR płaci jakieś koszty z tytułu korzystania z budynku ZSZ 

w Kurzętniku. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że nie. Szkoła ma okrojony budżet, ponosi jedynie koszty 

wynagrodzeń, materiałów biurowych, płaci za dojazdy uczniów itp.  
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Wicestarosta powiedział, że koszty dojazdów będą maleć. 

P. Skarbnik powiedziała, że jeżeli chodzi o wysokość wynagrodzeń, najniższe są w 

Powiatowym Środowiskowym Domu Samopomocy. 

Radny Andrzejewski zapytał gdzie są najwyższe. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w Zespole Szkół im. C. K. Norwida. 

Przewodniczący powiedział, że praca w PŚDS jest bardzo trudna. Kierownik jest bardzo 

oddany swojej jednostce. Należałoby pomyśleć o jakiejś regulacji wynagrodzeń.  

Wicestarosta odpowiedział, że jeżeli przybędzie uczestników i dotacja od Wojewody będzie 

wyższa, wówczas będzie taka możliwość. Następnie wyszedł z sali obrad. 

Przewodniczący zapytał czy członkowie komisji mają pytania do sprawozdania. Radni nie 

mieli pytań.  

Przewodniczący zapytał kto z członków komisji głosuje za wydaniem pozytywnej opinii w 

sprawie wykonania budżetu powiatu za 2013 r. i wnioskuje do Rady Powiatu o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu. Głosowało 3 członków komisji, wszyscy głosowali za 

wydaniem pozytywnej opinii i udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu.  

Kopia uchwały Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 2. 

Członkowie Komisji złożyli podpisy pod wnioskiem do Rady Powiatu (kopia wniosku 

stanowi załącznik nr 3). 

Przewodniczący podziękował za obecność na posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

Protokół sporządziła:                                  Przewodniczący Komisji 

 

Anna Andrzejczak                                                      Grzegorz Dembek 


